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● Dnevni red sastanka  
 

 Dobrodošlica i uvodni govor  

 Prezentacija pripremljena od Delegacije EU u BiH: Srednjoročni pregled Indikativnog strateškog dokumenta (ISP) za BiH za razdoblje 
2014-2020 

 Prezentacija pripremljena od Švicarskog ureda za suradnju u BiH: Strategija suradnje Švicarske u Bosni i Hercegovini za razdoblje 
2017-2020: Još četri godine partnerstva i suradnje  

 Diskusija okruglog stola– opće novosti od svih sudionika u svezi nedavnih dešavanja i aktivnosti, uključujući najnovije informacije o 
poplavama 

 Završne napomene 
 

● AD1: Dobrodošlica i uvodni govor  
 

Gđa. Basta, MFiT,  je u ime  Ministarstva pozdravila sudionike DCF sastanka i potom dala riječ G. Melvinu Asinu, Šefu kooperacija 
Delegacije Europske unije u Bosni i Hercegovini. 

● AD2: Prezentacija pripremljena od Delegacije EU u BiH: Srednjoročni pregled Indikativnog strateškog dokumenta (ISD) 
za BiH za razdoblje 2014-2020 

G. Asin, EUD, pozdravio je sve sudionike sastanka i istaknuo da se Delegacija EU sada nalazi na pola puta u provedbi Indikativnog 
strateškog dokumenta (ISD) za BiH za razdoblje 2014-2020,  temeljnog dokumenta kojim su definirani strateška razina, djelokrug i 
pokazatelji pomoći  EU, kao i strateški ciljevi u sektorima koje ISD pokriva. Shodno tome, Delegacija EU  je u 2017. godini izradila 
Srednjoročni pregled  ISD za radoblje 2014-2017, kako bi se stekao uvid u mjere koje treba poduzeti u razdoblju do 2020. godine,  
očekivane rezultate kao i trenutačno stanje alociranih sredstava po sektorima IPA II za razdoblje 2014 – 2017 u BiH.  Važno je naglasiti da 
u  tom konteksu, BiH predstavlja izuzetak u portfelju pomoći EU,  budući da je važeći ISD ograničen kako vremenski tako  i u obimu 
djelovanja,  budući da obuhvaća samo 4 od 9 sektora (Demokracija i upravljanje, Vladavina prava i temeljna prava, Konkurentnost i 
inovacije, Obrazovanje, zapošljavanje i socijalne politike).  G.  Asin je napomenuo da je prelazak na sektorski pristup i uvođenje IPA II kao 
drugog specifičnog instrumenta za predpristupnu pomoć, rezultat procjene da je primjena prvog IPA instrumenta pokazala da je to 



 2

 

najbolji način za ostvarivanje sektorskog napretka, što je u konačnici cilj predpristupne pomoći EU. Obzirom da je preduvjet za 
financiranje aktivnosti iz IPA sredstava usvajanje strateških planova i sektorskih strategija, EU namjerava produžiti rokove tamo gdje za 
to postoje preduvjeti, proširiti aktivnosti na nove sektore koji do sada nisu bili obuhvaćeni. Budući revidirani ISD,  koji zvanično pokriva 
razdoblje 2014-2020 a efektivno razdoblje 2018-2020, pruža mogućnost uključivanja drugih sektora važnih za ulazak u EU, poimenice 
Transporta, Poljoprivrede i ruralnog razvitka, Okoliša i energije. Važno je napomenuti da su trenutačno u tijeku aktivnosti na izradi 
strateških planova (strategija) za sektor Transporta, koji će  vjerojatno biti uključen u budući ISD. U smislu procedura i vremenskog slijeda 
procesa Srednjoročnog pregleda ISD dokumenta, do sada su: održana 2 kruga konzultacija sa institucijama korisnicima iz BiH i OCD 
organizacijama u 2016. godini; pripremljena je 1. verzija revidiranog ISD za razdoblje 2014-2020; obavljene interne konzultacije EC / DG 
NEAR sa odgovornim generalnim direkcijama u 2016. i 2017. godini; pripremljena je 2. verzija revidiranog ISD za razdoblje 2014-2020; 
održan je strateški dijalog s EU Parlamentom u 2016. godini; održane su konzultacije između službi o pokretanju revidiranog ISD u 2016; 
održan je sastanak odbora IPA II, pribavljeno je mišljenje država članica u 2017. godini i sam proces usvajanja ISD, očekuje se krajem 
2017. godine. Srednjoročni pregled ISD za BiH za razdoblje 2014-2020 pokriva 7 sektora koji će i dalje ostati u djelokrugu pomoći EU a to 
su: Demokracija i upravljanje, Vladavine prava i temeljna prava, Okoliš, klimatske politike i energija, Transport, Konkurentnost i inovacije, 
Poljoprivreda i ruralni razvitak, Obrazovanje, zapošljavanje i socijalne politike i Teritorijalna i regionalna suradnja. 
G. Asin je detaljno predstavio glavne očekivane rezultate pojedinačno za svaki od navedenih sektora kao i Trenutačno stanje alociranih 
sredstava po IPA II sektorima za razdoblje 2014-2017.  Naglasio je kako je u ovom smanjenom opsegu pomoći BiH dodijeljeno u prosjeku 
EUR 40.00 m grant sredstava na godišnjoj razini, što je značajno smanjenje u odnosu na IPA I grant sredstva koja su iznosila EUR 90.00 – 
95.00 m godišnje, istaknuvši da ukoliko se usvoje strateški dokumenti u određenim sektorima postoji prostor za veću alokaciju sredstava, 
istaknuvši kako sredstva alocirana u 2017. godini (EUR 60.00 m) uvelike odskaču od prosječno osigurane pomoći, kao rezultat 
postignutog sporazuma o strateškom dokumentu u sektoru Transporta.  
Glavne točke prezentacije EUD:   
● Srednjoročni pregled Indikativnog strateškog dokumenta (ISD) za BiH za razdoblje 2014-2020 
● Početne i buduće pretpostavke, vremenski slijed procesa, obuhvaćeni sektori (7) Indikativnog strateškog dokumenta (ISD) 
● Glavni očekivani rezultati po sektorima: Demokracija i upravljanje, Vladavina prava i temeljna prava, Okoliš, klimatske promjene 
   i energija, Transport, Konkurentnost i inovacije, poljoprivreda, ruralni razvitak, Obrazovanje, zapošljavanje i socijalne politike,  
   Teritorijalna i regionalna suradnja 
● Trenutačno stanje alociranih sredstava po sektorima IPA II za razdoblje 2014 – 2017, u EUR m   
Za više detalja, vidite priloženu prezentaciju.   
 

● AD3:  Prezentacija pripremljena od Švicarskog ureda za suradnju u BiH: Strategija suradnje Švicarske u Bosni i 
Hercegovini za razdoblje 2017-2020: još četri godine partnerstva i suradnje 
 

G. Kramer, Švicarska,  pozdravio je sudionike sastanka i zahvalio se na prigodi da predstavi Strategiju suradnje Švicarske za BiH za 
razdoblje  2017-2020.  Strategija suradnje, koja uključuje sektore, područja i pitanja o kojima se može diskutirati sa partnerima u BiH koji 
žele surađivati sa Švicarskim uredom za suradnju, u osnovi predstavlja prijedlog za Bosnu i Hercegovinu. U tom smislu, današnja 
prezentacija je ujedno i ponuda svim sudionicima sastanka da se priključe u ovim naporima kako bi se zajednički postigli bolji rezultati i 
kako bi se izbjeglo  rasipanje novca i vremena.  Partnerstvo između Vlade Švicarske i BiH traje već duže od 20 godina, i  tijekom tog 
vremena aktivnosti su evoluirale iz humanitarne pomoći u dugoročno orijentirane programe suradnje. Švicarska svoj angažman  pružanja 
pomoći temelji  na tri razloga, prvi je da želi vidjeti svoje europske susjede kako  žive dobro, uključujući i BiH. Drugi razlog je vlastiti 
interes Švicarske, primjerice ukoliko se u BiH razvija ekonomija, to otvara mogućnosti trgovine za švicarske tvrtke. I u konačnici, Švicarski 
angažman temelji se na njenoj tradiciji solidarnosti i posvećenosti, kako bi svaka osoba živjela izvan siromaštva, u dostojanstvu i 
sigurnosti.  U kontekstu BiH, sveukupni cilj švicarske suradnje je osigurati više boljih ekonomskih i političkih prilika, te perspektivu za sve 
ljude u Bosni i Hercegovini u oblastima društvenih i političkih zbivanja kao i u ekonomskom smislu, poboljšati perspektive i osigurati  
mogućnosti za ljude, kako bi se motivirali da ostanu u BiH i kako bi svojim vještinama i znanjem doprinijeli razvitku zemlje. 
Strategija suradnje Švicarske za BiH pokriva 3 oblasti i 10 tema. Oblast I uključuje: Demokratsko upravljanje, koje podrazumjeva 
inkluzivne, odgovorne lokalne vlasti koje reagiraju na potrebe stanovništva i sudjelovanje građana u procesima donošenja odluka, sa 
očekivanim rezultatima do 2020. g. – najmanje  50 općina je povećalo svoje prihode od investicija zahvaljujući pristupu strateškog 
razvitka; najmanje 150.000 građana sudjeluje u procesima u zajednici i 700.000 lica koristi kvalitetnije usluge;  Općinske usluge  
podrazumjevaju pristup učinkovitim i kvalitetnim uslugama, uključujući infrastrukturu za sve;  Pravosuđe podrazumjeva učinkovite 
pravosudne institucije i pristup pravdi za sve (posebice za najugroženija lica), sa očekivanim rezultatima do 2020. g – ne postoje 
neriješeni sudski predmeti stariji od 2 godine;  Oblast II uključuje: Zdravstvo sa pravednim pristupom kvalitetnim uslugama zdravstvene 
zaštite za sve, sa očekivanim rezultatima 2020. g.– najmanje 50% pružatelja primarne zdravstvene zaštite primjenjuje standarde zaštite 
za kronične bolesti  i da se na javnim mjestima u BiH ne puši. Oblast III obuhvaća: Ekonomski razvitak sa boljim okvirnim uvjetima za 
poslovanje privatnog sektora i poboljšanom financijskom pismenosti  i smanjenoj zaduženosti, sa očekivanim rezultatima do 2020. g. - 
utemeljeno je 84 startups tvrtki koje koriste poboljšane usluge najmanje 5 poslovnih inkubatora; Zapošljavanje mladih  podrazumjeva 
veći broj poslova za mlade ljude i tržište rada koje dobro funkcionira sa očekivanim rezultatima do 2020. g. –  najmanje 40 javnih 
strukovnih škola surađuju sa tvrtkama koje pružaju praktičnu obuku za učenike, itd.;  Migracije podrazumjevaju korištenje potencijala 
BiH dijaspore za razvitak zemlje i stručno upravljanje migracijama,  sa očekivanim rezultatima do 2020. g. -  BiH dijaspora ulaže pored 
novčanih doznaka, u svoju zemlju podrijetla: znanje, financijska ulaganja, itd.; Smanjenje rizika od karastrofa; Jednakost spolova i Kultura 
i razvitak. Mr Kramer je napomenuo da će tijekom razdoblja 2017-2020  biti angažirano ukupno  KM 135.00  m.  Zaključio je da je i tema 
Socijalne inkluzije važna u ovoj Strategiji suradnje,  a koja bi se mogla sažeti u  napore da se omogući jednak pristup uslugama svim 
ljudima. Druga važna karakteristika švicarskog angažmana je da se isti provodi diljem cijele zemlje, pri čemu je posebice istaknuto načelo 
dugoročnog partnerstva iza kojeg stoje Vlada Švicarske i BiH, tj. Švicarska agencija za razvitak i suradnju (SDC), Državno tajništvo za 
ekonomske poslove (SECO) i  Državno tajništvo za migracije (SEM) koji surađuju sa vladama iz BiH, NVO organizacijama, privatnim 
sektorom i međunarodnim organizacijama.   
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Glavne točke prezentacije Švicarskog ureda za suradnju:  
● 20 godina iskustva 
● Zbog čega je Švicarska angažirana u BiH? 
● Cilj suradnje  
● 3 domene /10 tema 
● Demokratsko upravljanje / Općinske službe /Pravosuđe / Ekonomski razvitak/Zapošljavanje mladih /Migracije 
● Očekivani rezultati   
● Resursi & ukupni proračun za razdoblje 2017-2020 
● Socijalna uključenost 
● Angažman na cijeloj teritoriji  BiH 
● Načela suradnje  
Za više detalja, vidite priloženu prezentaciju. 
   
Gđa. Basta se zahvalila na sveobuhvatnim  prezentacijama i dodala da  su svi uključeni akteri svjesni kako puno toga još treba biti 
učinjeno u budućem razdoblju a što je ostvarivo samo putem zajedničkih napora.  Stoga je veoma važno razmjenjivati informacije, 
mišljenja i inicijative, raditi zajedno i nadopunjavati projekte i programe između  donatora i BiH institucija kao i izbjegavati preklapanje 
aktivnosti.  Iz obje prezentacije je evidentno da postoji mnogo očekivanih rezultata, koji podrazumijevaju značajan broj aktivnosti koje 
treba provesti u predstojećem razdoblju, a to se može realizirati samo putem zajedničkog rada. Važno je istaknuti da BiH ima previše 
prioriteta, pri čemu se odluke o tome koji su  najvažniji trebaju donositi zajednički.  Gđa. Basta je zatim otvorila diskusiju o 
prezentacijama i pozvala sudionike sastanka da postavljaju pitanja, primjedbe i komentare.  
G. Asin, se referirao na švicarsku prezentaciju, komentirajući da ono što ističe Švicarsku jeste njena dugoročna prisutnost ovdje, i da bi 
EU definitivno željela nastaviti takav trend. BiH treba realizirati mnoštvo pitanja u djelokrugu EU integracija, za šta je  EU spremna pružiti 
podršku. Međutim, kako bi se ove aktivnosti realizirale, potrebna je jasnija podjela rada između svih uključenih strana, kao i da se 
opredijele za prioritetne sektore u dugoročnom razdoblju. Ove aktivnosti će definitivno zahtijevati pored angažmana MFiT i uključivanje 
resornih ministarstava i različitih razina vlasti u BiH. 
G. Kramer, je prokomentirao veliki broj očekivanja i obećanja spomenutih na današnjem sastanku, te zamolio sve prisutne  da se obrate 
švicarskoj vladi i drže je odgovornom za utrošak sredstava ODA pomoći, budući da je i Švicarska odgovorna da se ista iskoriste na 
efikasan način. Također je pozvao sve relevantne aktere da razmjene informacije kako bi se izbjegla mogućnost bilo kakavih paralelnih 
aktivnosti. Drugo, napomenuo je da treba razbiti krug negativnosti koji vlada u svim sferama BH društva, navodeći primjer  da je proslog 
studenog u Sarajevu pušteno u rad postrojenje za pročišćavanje otpadnih voda, što predstavlja veoma uspješnu priču,  ali još nitko nije 
čuo za to. Zaključio je da i mediji igraju svoju ulogu u ovom krugu negativnosti koji treba biti prekinut, uz prijedlog da bi trebala biti 
uspostavljena platforma koja će predstavljati samo pozitive priče. 
Gđa. Sinanoglu, UNRC, se zahvalila na vrlo korisnim prezentacijama i naglasila da će i UN rado predstaviti pozitivne priče, te da može biti 
i domaćin Fun-Club događaja ukoliko se za to ukaže potreba. U smislu rješavanja brojnih prioriteta BiH i očekivanih rezultata, gđa 
Sinanoglu se referirala na Ciljeve održivog razvitka (SDG) koji su predstavljeni na prošlom DCF sastanku. SDG ciljevi u stvari predstavljaju 
način kako treba započeti dijalog upravo na temu prioriteta i rezultata, i predstavljaju skup ciljeva koji su minimalna osnova koja treba 
biti uspostavljena da bi se za zemlju moglo reći da je održivo razvijena i da je ljudski razvitak na prihvatljivoj razini. Ohrabrila je sudionike 
sastanka da započnu ovu diskusiju sa svojim partnerima da prihvate Ciljeve održivog razvitka (SDG), da se sastanu i koriste ih kao medij i 
prigodu pri određivanju prioriteta. Dodala je kako će se sljedećeg ponedjeljka održati velika koferencija na državnoj razini o SDG 
ciljevima koju će otvoriti g. Ivanić.   UN je također na ovu konferenciju pozvao većinu međunarodnih organizacija kao i sve razine vlasti u 
BiH.  Međutim, ne postoji odgovarajući odaziv od strane BH vlasti.  Gđa. Sinanoglu trenutačno održava sastanke s pojedinim ministrima, 
a UN je također napravio i prezentacije Zajedničkom upravnom odboru tražeći njihovu potporu, međutim čini se da još uvijek ne postoji 
dovoljan interes. Na kraju je zaključila  da  SDG predstavljaju zajednički jezik za sve zainteresirane strane za diskusiju o razvitku, pri čemu 
pomažu odrediti prioritete i služe kao vodič za suradnju  sa vlastima. Još jednom je zamolila sve sudionike DCF sastanka da dođu na 
konferenciju o Ciljevima održivog razvitka.                                                                                                       
G. Larson, USAID, se predstavio kao novi časnik USAID programa i istaknuo da ovaj DCF sastanak predstavlja savršenu prigodu da se 
informira o svim važnim strateškim novostima. U smislu strateškog planiranja, citirao je bivšeg američkog predsjednika Eisenhowera koji 
je rekao “planovi ne znače ništa, planiranje znači sve”.  Stvar je u tome da kada se planovi susretnu sa realnošću, moraju biti modificirani. 
Međutim, sa ovim izazovom može se lakše suočiti putem procesa planiranja, u razgovoru s ljudima, nastupajući inkluzivno, u 
konzultacijama kako je prethodno navedeno u prezentaciji EU. Zaključio je da cijeni uključenost drugih donatora, proces koji koristi i sam 
USAID. Naglasio je da je nova strategija USAID u postupku izrade i da svi zainteresirani za aktivnosti USAID mogu naći  informacije putem 
linka CDCS country cooperation strategy, kao i CDCS strategiju za BiH. 
 

● AD 4:  Diskusija okruglog stola uključujući najnovije informacije o poplavama 
_____________________________________________________________________________________________________ 
Gđa. Topčagić, MFiT, je informirala sudionike sastanka da je u toku nadogradnja PIMIS-DMD sustava, kako bi se uskladilI prioritetni 
sektori iz postojeće klasifikacije sa IPA II sektorima, shodno čemu članice DCF još uvijek nisu pozvane da započnu unos podataka o 
projektima koji su implementirani tijekom 2016. godine. U međuvremenu, kako bi se uštedjelo vrijeme i ispunili zacrtani rokovi i olakšala 
priprema Izvješća o aktivnostima donatora za 2016. godinu (DMR), najavila je da će sljedeći tjedan biti distribuirani Standardizirani 
upitnici svim domaćim i stranim akterima uključenim u razvojnu saradnju u BiH, kao temelj za pripremu poglavlja  za DMR izvješće. 
Zamolila je članice DCF-a da popunjene odgovore na pitanja  iz upitnika vezana za njihove aktivnosti, stanje i reformske procese koji se 
odvijaju unutar prioritetnih sektora u kojima su aktivni, dostave što ranije i  unaprijed se zahvalila na suradnji i razumijevanju.  



 4

 

G. Vignjević, Švedska/Sida, informirao je prisutne da su razvojni timovi iz švedskog veleposlanstva i SIDA-e u svijetu, u procesu izrade 
srednjoročnog pregleda važeće strategije, uključujući i strategiju za BiH. Potvrdio je da SDG ciljevi  predstavljaju odličan alat za Švedsku 
pri izradi nove strategije za razdoblje poslije 2020. godine. Financijska sredstva u sklopu švedskog  doprinosa za BiH će biti uvećana u 
2017. godini, nakon smanjenja u 2016. godini uslovljenog izbjegličkom krizom, što je utjecalo i na sredstva za razvojnu suradnju širom 
svijeta u zemljama gdje je aktivna Sida.  Problem je djelomično riješen i sredstva za 2017. godinu su povećana,  te se može nadati da će 
Švedska uskoro dostignuti razinu prethodnih godišnjih alokacija za BiH,  i da će nastaviti aktivnosti  sukladno svojim strateškim ciljevima. 
Kao što je spomenuto, postoji veliki broj sličnih ciljeva i strategija, ali  Švedska održava veoma dobru suradnju posebice sa švicarskim i 
kolegama iz USAID  i UNDP, a cilj nastaviti suradnju sa svim donatorima koji provode aktivnosti u sličnim ili istim sektorima. G. Vignjević 
se potom referirao na način pružanja potpore sektorskom proračunu, kao inovaciji iz IPA II spomenutoj u prezentaciji EUD, ističići da  
Švedska također razmatra mogućnost angažiranja u pružanju  potpore sektorskom proračunu i  nestrpljivo čeka usvajanje PAR strategije, 
te će kao vodeći donator u Reformi javne uprave u BiH i dalje nastaviti svoje aktivnosti u ovom sektoru. Švedska također očekuje 
usvajanje  strategije i u domeni zaštite okoliša, kako bi u potpunosti podržala aktivnosti u ovoj oblasti. G. Vignjević se konačno zahvalio 
svima, donatorima i partnerima koji rade s njima u konkretnim projektima na odličanoj suradnji i doprinosu i napomenuo kako Švedska 
trenutačno surađuje sa Ministarstvom financija i trezora vezano za  PFM strategiju, gdje se čeka usklađivanje entitetskih PFM strategija  
kako bi se podržale ove strategije.  Informirao je prisutne da je od sredine 2016. godine,  Švedska također uvela kontinuirano  
objavljivanje pozitivnih priča na web stranici veleposlanstva, FB, twitteru, na svim društvenim medima, te općenito pokušava objaviti i 
druge pozitivne stvari, a ne samo one koje se odnose na doprinos Švedske u BiH, a kako bi se u konačnici napravio pomak ka pozitivnim 
promjenama. 
G. Aksnes Karmhus, Norveška, predstavio  se kao pripravnik u veleposlanstvu Norveške koji nazoči na sastanku umjesto šefice Misije,  
Anne Havnor. Napomenuo je da i on objavljuje mnoštvo pozitivnih vijesti na FB, kao i norveške prioritete kao što su ravnopravnost 
spolova, itd.   
G. Džemić, DEI, informirao je prisutne o najnovijim dešavanjima u Uredu IPA koordinatora. VM BiH je nedavno službeno imenovalo DEI 
ravnatelja za nacionalnog koordinatora programa IPA, čime je nadalje ojačana uloga DEI, i budući su uloga i odgovornosti NIPAK-a 
regulirane međunarodnim okvirnin ugovorom sa Komisijom za provedbu IPA II. Trenutačno DEI radi u partnerstvu sa institucijama BiH na 
drugoj reviziji akcijskih programskih dokumenta za IPA 2017 (u ukupnoj vrijednosti većoj od EUR 66.00 m). Ovaj program obuhvaća 
akcijske dokumenate vezane za PAR, PFM, anti-diskriminacijsku politiku, unutarnje poslove i pravosuđe i novi sektor u sklopu alokacije 
IPA sredstava - transport. Konačno odobrenje ovog programa se očekuje do kraja 2017. godine. Također, DEI je nedavno poslao Komisiji 
svoj prijedlog akcijskog dokumenta koji se odnosi na sektorsku proračunsku potporu za sektor zapošljavanja. Napomenuo je kako DEI 
dobija i značajnu pomoć od komisije i EUD kako bi se motivirale BiH institucije da finaliziraju svoje aktivnosti i dovrše  strategije PFM i 
zapošljavanja,    sa novim rokom u lipnju 2017. godine.  Ukoliko se BiH institucije uspješno dogovore u svezi ovih  strategija, onda će 
ugovor o reformi sektora biti prihvaćen za financiranje iz IPA 2018. Trenutačni ugovor o reformi sektora vrijedi cca. EUR 35.00 m. Nakon 
dovršetka srednjoročne revizije, ISD dokumenta, institucije BiH će započeti pripremu za izradu planskih dokumenata sektora za razdoblje 
2018-2020 za relevantne sektore. Kao i u prethodnom razdoblju, ovo će biti realizirano putem sektorskih radnih skupina koje uključuju 
sve relevantne institucije BiH, civilno društvo i donatore. DEI još uvijek razmišlja o modalitetu uključivanja donatora u sektorske radne 
skupine, kojima će pristupiti u narednih tjedana s prijedlozima i  od njih zatražiti njihove komentare. U narednom razdoblju,  DEI je 
posebice zainteresiran za zajedničko planiranje sa donatorima. DEI je mišljenja kako bi jedan ili dva donatora trebala biti angažirana u 
svakom od ovih sektora kao vodeći donatori za koordinaciju aktivnosti sa drugim donatorima zainteresiranima za konkretne sektore. U 
pogledu sudjelovanja sa civilnim društvom, DEI će organizirati njihovo sudjelovanje na dva načina. Svi u BiH mogu sudjelovati u ovim 
procesima putem web aplikacije DEI-a, koja je izrađena posebno u tu svrhu, ali također i odabrani broj predstavnika civilnog društva 
sudjelovat će izravno u radu sektorskih radnih skupina. Također, BiH je nedavno potpisala ugovor sa Komisijom za korištenje COSME 
programa, što znači da BiH sada sudjeluje u 7 programa: Erasmus +, Creative Europe, Horizon 2020, Fiscalis 2020, Customs 2020, Cosme, 
Europe for citizens, a pregovori su u tijeku za sudjelovanje u programu Health for growth. U pogledu poplava, tu je i grant WBIF 
investicijskog okvira (EUR 4,80 m) za pripremu mapa opasnosti od poplava i rizika od poplava i potporu PMU jedinici za upravljanje 
rizicima od poplava u RS.  
 

Gđa. Gyenge, Mađarska, informirala je prisutne da se provedba aktivnosti u sklopu projekata za oporavak od poplava i upravljanja 
rizicima od katastrofa privodi kraju. Vlada Mađarske je u Briselu obećala pomoć u iznosu od EUR 500.000 u sklopu pomoći za oporavak 
od poplava iz 2014. godine. Preostala četiri mala projekta se provode u pojedinačnim jedinicama lokalne samouprave u Brčkom, Čitluku, 
Doboju i Kaknju, od kojih se tri provode u oblasti obnove i jedan u oblasti zaštite od poplava, svaki u vrijednosti od cca. EUR 10.000 -
12.000. Ugovor za ove projekte je potpisan, te se očekuje da će do kraja svibnja projekti biti dovršeni. 
Gđa. Bilić, MP, konstatirala  je da je na 49. sjednici VM BiH,  15.03. 2017. godine usvojen  Akcijski plan za provedbu Strategije za reformu 
sektora pravde za razdoblje 2014-2018. To je stvorilo uvjete za uspostavu mehanizama za praćenje i provedbu sektorske strategije. 
Donošenjem spomenutih dokumenata, inicirane su aktivnosti na pripremi i organizaciji druge ministarske konferencije. U pogledu 
koordinacije donatora u Sektoru pravde, Ministarstvo pravde BiH, kao institucija koja koordinira aktivnosti, u sklopu sektora Vladavine 
prava i temeljnih prava, u siječnju i veljači 2017. godine, intenzivirala je proces revizije akcijskih dokumenata u okviru IPA 2017 
programa, sukladno prijedlogu EK. Proces revizije završen je u navedenom roku, uz puni  kompromis institucija korisnica,  te je sukladno 
tome krajem veljače, konačna verzija dokumenta podesena DEI i EUD na daljnje postupanje. U narednom razdoblju, Sektor pravosuđa 
BiH organizirat će ministarsku konferenciju, informirati  donatorsku zajednicu o provedbi Strategije za reformu sektora pravde, aktivno 
će sudjelovati u procesu razvoja u oblasti IPA strateškog okvira,  sektorskog planskog dokumenta, provoditi IPA 2018 program i raditi  na 
izgradnji kapaciteta za praćenje i evaluaciju.  
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Gđa. Heuel Rolf, GIZ, zahvalila se na zanimljivim i informativnim prezentacijama i ukratko informirala prisutne o najnovijim aktivnostima 
u GIZ-u.  Trenutačno, GIZ provodi EU Prolocal program kojeg sufinanciraju EU (EUR 9.00 m) i Vlada Njemačke (EUR 4.00 m).  Dio 
programa koji provodi EU, u početku je imao za cilj pružiti potporu  MSP poduzećima za oporavak od poplava, ali je kasnije proširen na 
područja gdje su MSP neizravno pogođena. Program je sada operativan u 20 općina i distribuira se u 3 klastera. Također, GIZ  će uskoro  
potpisati ugovor za MSP poduzeća koja će dobiti grant sredstva temeljem poziva za dostavu prijedloga, koji su lansirani prošle godine. 
Pored financijske potpore, putem grantova, program također pruža i tehničko- savjetodavne usluge u područijima kao što su obrada 
metala, obrada drveta, poljoprivredno-prehrambeni proizvodi, te u turizmu. GIZ je također angažiran u oblasti ekonomskog razvitka u 
sklopu novog projekta stručnog osposobljavanja koji će biti lansiran u travnju. Cilj projekta je ostvariti bolju suradnju između škola, tijela 
uprave i privatnog sektora, tj. onih koji po završenoj obuci nude radna mjesta za ljude koji su prošli takvu obuku. Projekt će se graditi na 
iskustvima i rezultatima pilot mjere koja se provodi u Hercegovačko-neretvanskoj županiji a bit će proširen i na druga područja u sklopu 
Reforme javne uprave (PAR) pruža se potpora učinkovitim, odgovornim i transparentnim uslugama javne uprave. U kontekstu 
regionalnih programa, postoji niz od 6 programa sa sjedištem u Sarajevu, a koji se provode u 6 zemalja Zapadnog Balkana. Programi koji 
se bave pitanjima relevantnim i za BiH, uključuju  aktivnosti u sklopu  pravne reforme, programa komunalnih usluga i biološke 
raznolikosti. 
Gđa. Garloff, Njemačka, naglasila je kako su aktivnosti njemačke razvojne suradnje usmjerene na ekonomske reforme, obnovljive izvore 
energije i energetsku učinkovitost i u poljoprivredu. U tom kontekstu, Njemačka je obećala tehničku potporu za povećanje 
konkurentnosti poljoprivrednog sektora u zemlji, putem provedbe niza tehničkih mjera. Dodala je kako je EUD nedavno organizirala 
sastanak sa nizom zemalja članica i nečlanica EU,  na kojem su iznova potvrdile svoje opredijeljenje da pruže pomoć poljoprivrednom 
sektoru u BiH. 
Gđa. Huskić, KfW, je predstavila najnovije aktivnosti u sektoru infrastrukture KfW-a. Dodala je kako je u tijeku priprema za novi projekt u 
sektoru otpadnih voda, za izgradnju novog postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda u Zenici, pri čemu je Njemačka strane osigurala 
grant u iznosu od EUR 13.50 m. KfW također očekuje novi grant od Vlade Švicarske, kao nastavak uspješne suradnje u ovom sektoru koja 
se trenutačno provodi sklopu projekta obnove vodoopskrbe, što podrazumijeva da će veliki udjel grant sredstava osigurati Vlada 
Švicarske za projekt sanacije vodoopskrbe u Zenici i Tuzli kao i dodatna grant sredstva  za smanjenje rizika od katastrofa. KfW računa na 
ovu suradnju i očekuje brzu odluku Vlade Švicarske po ovom pitanju. Krajem travnja, KfW će završiti projekt rekonstrukcije postrojenja za 
prečišćavanje otpadnih voda u Bihaću, koji je sufinanciran grantom od strane Vlade Njemačke i dijelom grant sredstvima iz EU IPA.  
Gđa. Hadžović, KfW, predstavila je najnovije informacije vezane kreditni program potpore za poplave, koji se završava sredinom 2017. 
godine. Program je osigurao KM  50.00 m  za MMSP poduzeća,  privatna kućanstva i za sanaciju šteta uzrokovanih poplavama iz 2014. 
godine. Cjelokupni iznos isplaćen je u roku od dva tjedna za 3.500 klijenata, MSP poduzećima i privatnim licima u oba entiteta u 
središnjoj i sjevernoj Bosni, pri čemu se projekt smatra prilično uspješnim jer je dostigao širu klijentelu.  
G. Yasuda, Japan, ukratko je informirao o posljednjim aktivnostima u sklopu Japanske pomoći u BiH. Japan nastavlja pružati potporu u 
sektorima osnovnog obrazovanja, razminiranja i zdravstvenom sektoru u sklopu Japanske grant pomoći za temeljne projekte.  
Veleposlanstvo  Japana je također potpisalo  ugovor o grantu za 7 projekata. Jedan od njih je projekt razminiranja u kojem je slovenački 
ITF agencija implementator; 5 projekata imaju za cilj obnovu osnovnih škola u Sarajevu, Tuzli. itd., a 1 projekt će osigurati ambulantno 
vozilo lokalnom zdravstvenom centru u Sanskom Mostu. U sklopu  projekata granta za kulturu, prošlog tjedna održana je ceremonija 
primopredaje  na Sveučilištu u Sarajevu, obnovljene laboratorije za mikrobiologiju i kemiju. Također, u kontekstu drugog grant 
programa, krajem travnja u Sarajevu će biti isporučena 82 hibridna vozila, primarno predata Ministarstvu civilnih poslova a potom 
proslijeđena lokalnim centrima za socijalnu skrb u BiH. U listopadu 2016. godine,  Japan je također isporučio 40 japanskih Toyota dizel 
automobila lokalnim centrima za socijalnu skrb, što sveukupno iznosi 120 vozila. U siječnju 2017,  Japan je isporučio ministru MVTEO, 
zatraženu opremu za 6 lokalnih kompanija za voodoopskrbu koja uključuje pumpe za vodu, detektore za curenje vode, podzemne 
radare, itd., koju su proizvela japanska MSP poduzeća, u ukupnoj vrijednosti od KM 1.10 m. U kontekstu projekata koje je poduzimala  
JICA, ove fiskalne godine  JICA je Vladi BiH ponudila 14 različitih programa obuke, u kojima će odabrana lica biti poslana u  Japan da 
pohađaju tečajeve obuke, pri čemu se 5 odnosi na  smanjenje rizika od katastrofa  i upravljanje katastrofama u oblasti voda. 
Gđa. Raić, PARCO, naglasila je da PARCO trenutačno radi na novom strateškom okviru Reforme javne uprave. Uz pomoć UK GGF fonda i 
GIZ SPI programa, pripremljeni su nacrti Strategije reforme javne uprave i Akcijskog plana. Ove aktivnosti zahtijevale su duže vrijeme za 
njihovu realizaciju nego što je bilo planirano, međutim PARCO je ponudio nacrt ovih dokumenta svojim glavnim donatorima, te je sada u 
procesu konzultacija i pribavljanja suglasnosti između svih razina vlasti kako bi se pripremili konačne verzije nacrta i iste proslijedile BH 
vlastima. Po prvi put, izvršit će se i procjena troškova rada za aktivnosti pripreme strateških dokumenata, za koje se očekuje da će biti 
dovršeni do kraja lipnja 2017. godine. 
G. Šojko, TICA, ukratko je podijelio informacije o angažmanu TICA-e u BiH. Još od 1995. godine, Turska agencija za suradnju i 
koordinaciju agencija (TICA) aktivno je sudjelovala u pružanju potpore narodu u BiH. Iako je Turska domaćin za oko 3 milijuna izbjeglica, 
neće se mijenjati ili smanjivati njena potpora za BiH. Turska potpora je prvenstveno usmjerena na sektore poljoprivrede, obrazovanja, 
kulture i turizma. Pored standardnih aktivnosti u oblasti poljoprivrede, Turska će podržati i Sektor okoliša putem donacija za plastenike. 
U 2017. godini pomoć će biti usmjerena u ulaganja u razvitak kapaciteta društvenih objekata i infrastrukture. Tako su prošli mjesec 
dovršeni radovi na kulturnom centru u Trebinju, kao jedanom od najljepših centara u regiji koji je opremljen najnovijom tehnologijom. U 
ovom trenutku sanirane su rupe na cestama u općinama Bužim i Gornji Vakuf. Također, jedan od najvažnijih sektora angažmana TICA-e  
je zdravstveni sektor, s nekoliko projekata planiranih u ovom sektoru. Najvažniji od njih je obnova, rekonstrukcija i opremanje odjela za 
hematologiju u Kliničkom centru Sveučilišta u Sarajevu. Također, aktivnosti koje će u 2017. godini biti u fokusu uključuju i pružanje 
potpore školama za specijalno obrazovanje. Aktivnosti TICA-e na pružanju pomoći za sanaciju šteta od poplava, uključivale su pružanje 
nužne humanitarne pomoći, koja je bila usmjerena na projekte stambenog zbrinjavanja u općinama Maglaj, Žepče i Sanski Most, gdje je 
izgrađeno ili obnovljeno oko 500 novih kuća. U 2017. godini, TICA će provoditi dva nova projekta u ovoj oblasti, od kojih se jedan odnosi 
na obnovu još 54 kuće u općini Maglaj a drugi na provedbu projekta regulacije toka rijeke  Janje - III faza, a njihova ukupna iznosi EUR 
6.00 m.  G Šojko je na kraju iskoristio prigodu i pozvao sve prisutne na svečanu ceremoniju otvaranja mosta Mehmed-Paše Sokolovića u 
Višegradu koji se nalazi na UNESCO-ovom popisu kulturne baštine, a koji je obnovljen od strane TICA-e. 
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Gđa. Varezić, SB, zahvalila se na veoma korisnim prezentacijama i predstavila najnovije aktivnosti u sklopu portfelja Svjetske banke. SB je 
odobrila Projekt modernizacije cesta Federacije koji neće biti usmjeren samo na obnovu infrastrukture, nego i na izgradnju kapaciteta za 
održivo upravljanje glavnom cestovnom mrežom u FBiH. Prošlog siječnja, SB je odobrila i Projekt potpore za zapošljavanje, s ciljem da se 
poveća plasiranje novih poslova u formalnom privatnom sektoru, među ciljanom skupinom registriranih tražitelja posla. Ratifikacija 
zajma za ovaj projekt očekuje se u lipnju 2017. godine. SB je nedavno odobrila i operacije vezane za proračunsku potporu usmjerenu na 
javne financije, s ciljem jačanja srednjoročnog upravljanja javnim sredstvima i obvezama kako bi se poboljšala transparentnost javnih 
financija. Također se očekuje i poboljšanje regulatornih okvira kako bi se smanjili srednjoročni fiskalni pritisci vezani za javno 
zapošljavanje, nesolventnost i lijekove. Proteklog tjedna, dovršeni su i pregovori  
za projekt u sklopu operacija za bankarski sektor, koji treba biti odobren od strane Odbora SB krajem travnja. Projekt ima za cilj da se 
poboljša nadzor regulacije banaka, rješe slabosti u bankarskom sektoru, uspostavi novi okvir za stečaj banaka i poboljša upravljanje i 
poslovanje entitetskih razvojnih banaka.  Navedene aktivnosti bile su planirane za ovu fiskalnu godinu koja se završava u lipnju. Za 
sljedeću fiskalnu godinu, SB je planirala provoditi operacije u Sektoru zdravstva i projektu modernizacije željeznica u RS. 
Također, SB kontinuirano pruža analitičku potporu u sklopu projekta za upravljanje čvrstim otpadom koji provodi Sida, kao i potporu u 
reformi upravljanja u javnom sektoru, koju će u konačnici podržati EU.  SB također radi i na pregledu javnih dugova u BiH, a  izviješće o 
tome bit će dovršeno krajem  2017. godine.  
G. Maas, OESS, istaknuo je da OESS kontinuirano radi u oblasti ljudskih prava, s naglaskom na nacionalne manjine, socio-ekonomska 
prava i instituciju ombudsmana, te se nada da će proširiti aktivnosti na slobodu okupljanja kao i na osnovno i srednje obrazovanje, kako 
bi se postiglo uključivo, nediskriminatorno i kvalitetno obrazovanje. U području demokratskog upravljanja, rad 
OESS-a usmjeren je na pružanje potpore parlamentima i skupštinama na svim razinama kako bi se poboljšala njihova učinkovitost i 
angažman sa biračima, javnošću. OESS se trenutačno angažiran u aktivnostima koje se odnose na borbu protiv korupcije, koje su 
uključene u portfelj demokratskog upravljanja. U oblasti vladavine prava, aktivnosti će biti usmjerene na kazneno pravosuđe, s posebnim 
naglaskom na procesuiranje ratnih zločina u bliskoj suradnji sa EU, kao i na terorizam, zločine iz mržnje i trgovinu ljudima, te slučajeve 
korupcije koji su nedavno dodani u portfelj OESS-a. U oblasti sigurnosti, aktivnosti su usmjerene na reformu sektora sigurnosti, nasilni 
ekstremizam u zemlji, anti-terorističke aktivnosti i konačno na ravnopravnost spolova.  
Gđa. Hadžić, MVTEO, zahvalila se na zanimljivim prezentacijama i ukratko predstavila najnovija dešavanja u sklopu Sektora za 
poljoprivredu u MVTEO.  Izvijestila je da je 27. travnja planirano održavanje sastanka informiranja donatora u sektoru poljoprivrede, te 
da će službeni poziv biti poslan svima prisutnima na današnjem sastanku. Kao i svake godine, MVTEO također priprema izvješće o 
koordinaciji donatora i nakon što ga usvoji VM, isto će biti objavljeno na službenoj web stranici Ministarstva. Postoje i neki pozitivni 
pomaci u Sektoru poljoprivrede, tj. inicirane su aktivnosti  na  pripremi sveobuhvatnog strateškog plana ruralnog razvitka, o kome će se 
detaljno diskutirati na predstojećem sastanku informiranja donatora u sektoru poljoprivrede,  na koji su više nego dobrodošli svi 
zainteresirani.  
Gđa. Terza Vuković, Češka,  konstatirala je kako je Češka u sklopu svoje razvojne suradnje angažirana na izradi nove Strategije za 
razdoblje 2018-2025. Za sada, Češka će nastaviti raditi u istim sektorima kao što je to činila i posljednjih nekoliko godina, koji uključuju 
javnu upravu, obnovljive izvore energije i vodoopskrbu i odvodnju. Češka namjerava nastaviti suradnju sa Farma projektom zajedno sa 
USAID-om i SIDA-om, što predstavlja veoma važnu aktivnost,  iako Sektor poljoprivrede nije uključen u novu strategiju.  Iskoristila je 
prigodu da potakne  sva ostala ministarstva da  organiziraju sektorske sastanke koordinacije donatora slične onom koji organizira MVTEO 
u Sektoru poljoprivrede. 
G. Larson, USAID,  zaključio je kako je veoma zadovoljan što je na jednom mjestu informiran o svim aktivnostima iz donatorske zajednice 
kao i činjenicom da su u te aktivnosti involvirani svi različiti sektori. Komentirao je kako postoji vidljivi rast u posljednja 3 mjeseca, koji se 
odnosi na aktivnosti u sklopu USAID projekta Farma II, kojim je  pokrenuta velika grant potpora, pogotovu zbog toga što je to zajednički 
projekt koji se provodi u suradnji sa kolegama iz Sida-e. USAID sa zadovoljstvom  izravno koordinira svoje aktivnosti sa drugim 
donatorima u nečemu tako važnom kao što je poljoprivreda i iz toga razloga će rado sudjelovati u sektorskim sastancima koordinacije 
donatora. Ovaj tjedan, USAID je odlučio započeti novu aktivnost koja se odnosi na ekonomski rast kako bi se pomoglo u mobiliziaciji 
sredstava dijaspore za ekonomski razvitak ovdje u BiH, i kako bi se također koordinirale aktivnosti i u ovoj oblasti. USAID drži 
dobrodošlim sve zainteresirane za navedene aktivnosti da se pridruže u ovoj raspravi. 
 
Gđa. Basta se zatim zahvalila svim sudionicima na njihovom prisustvovanju i zatvorila DCF sastanak.  
  

Sastanak je završen u 13:00 hrs.  


